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Sastanak povodom kontinuiranih bespravnih aktivnosti 

u PJ Berane, PJ Andrijevica – mjesto Jelovica i PJ Petnjica 

– mjesto Turjak i Mrtvica – Tviran 

Datum odžavanja sastanka: 20.06.2023. godine 

Mjesto: Vlada Crne Gore, Karađorđeva bb, Podgorica 

 

Sastanku su u ime Kabineta predsjednika Vlade prisustvovali: 

• Marija Krgović, savjetnica predsjednika Vlade za investicije; 
• Nina Vukotić, savjetnica u Kabinetu predsjednika Vlade; 
• Ana Saveljić, samostalna savjetnica u Kabinetu predsjednika Vlade.  

Sastanku su u ime Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 

prisustvovali: 

• Dragan Otašević, generalni direktor Direktorata za šumarstvo 

• Goran Đalović, Direkcija za drvnu industriju 

Sastanku je u ime Uprave za gazdovanje šumama i lovištima j prisustvovao: 

• Armin Mujević, direktor Uprave za šume 

Sastanku su u ime Uprave policije prisustvovali: 

• Ivan Bojović, rukovodilac jedinice za privredni kriminalitet u Odjeljenju 

bezbjednosti Berane 

• Miško Đuretić, viši policijski savjetnik I klase u Odjeljenju za podršku 

organizacionim jedinicama policije, unapređenje rada i analitiku 

Sastanku su u ime Ministarstva odbrane prisustvovali: 

• Asmir Pepić, državni sekretar 

• Darko Živković, predstavnik 

Sastanku su u ime Uprave za inspekcijske poslove prisustvovali: 

• Ana Vujošević, direktorica 

• Darko Rašović, pomoćnik direktorice 
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Teme o kojima je diskutovano: 

• Direktor Uprave za gazdovanje šumama i lovištima, gospodin Armin Mujević, naveo 

je kako dobija usmene dojave o ugroženoj bezbjednosti lica koja prijavljuju 

nelegalnu sječu šuma na sjeveru Crne Gore. Posebno ističe da je do sad nelegalno 

posječeno izmešu 20 i 30,000 kubika šuma, te da su izgrađeni nelegalni stambeni 

objekti na lokalitetu Lubnica – Jalovica. Naglašava da je Uprava za inspekcijske 

poslove nemoćna iz razloga što nemaju dovoljno šumarskih inspektora, te da im je 

neophodno da ih imaju još makar 50, jer prema trenutnoj organizaciji 1 šumarski 

inspektor je nadležan za po 2 grada.  

• Rukovodiocu jedinice za privredni kriminal u Odjeljenju bezbjednosti Berane je 

zapaljena kuća, a državnom inspektoru automobil. Kao još jedan problem navode to 

što su licima koja su bila angažovana da prevezu nelegalno otuđenu građu bili 

paljeni kamioni, pa iz tog razloga u ovom momentu skoro i da nema zainteresovanih 

za usluge ove vrste.  

• Ističe da iz Petnjice dobijaju usmene dojave da su lica koja se bave ovom vrstom 

bespravnih aktivnosti pored crnogorskih državljana i lica iz drugih zemalja, kao i 

određena lica sa potjernica.  

• Posledica ovakve vrste aktivnosti, pored ugrožavanja bezbjednosti stanovništva je i 

sama devastacija prirode.  

• Smatra da bi dobro rešenje bilo da se zabrani ulazak u šumu licima koja ne 

posjeduju dozvolu za to, jer sada tamo ordiniraju naoružana lica pod fantomkama. 

Postoji strah za bezbjednost mještana i bilo koga ko bi nepravilnosti ili bespravne 

aktivnosti prijavio. 

• Rukovodilac jedinice za privredni kriminalitet u Odjeljenju bezbjednosti Berane, 

gospodin Ivan Bojović, navodi da u poslednje dvije godine nije bilo prijava od strane 

lugara, te da je razlog za to strah. Smatra da je jedini zakonski put za rešavanje ovog 

problema da lica sa informacijama o bespravnim aktivnostima dođu u Centar 

bezbjednosti Berane i prijave slučaj.  

• Gospodin Mujević ističe da su sprovođene mjere tajnog nadzora u saradnji sa 

Tužilaštvom, ali da sredstva zaštite nemaju. Država do sada nije bila u stanju da 

obezbijedi adekvatnu opremu za zaplijenu i prevoz ukradene građe u svrhu 

zaplijene.  

• Gospodin Bojović posebno naglašava nezanemarljivu organizaciju koja stoji iza 

bespravnih radnji, a koja uključuje i praćenje predstavnika policije, interventne 

jedinice, i ostalih njihovih kolega. Smatra da je u organizaciju uključen veliki broj 

ljudi. Na osnovu svega navedenog smatra da je neophodno da se u predmet uključi 

Odjeljenje za organizovani kriminal.  

• Gospodin Mujević strahuje da bi neko mogao stradati i da je to prioritet. 

• Gospodin Darko Rašović, pomoćnik direktorice Uprave za inspekcijske poslove i 

bivši šumarski inspektor, ističe da se nelegalna sječa dešava u večernjim satima, 
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kada se građa lageruje i prevozi neregistrovanim vozilima lokalnim, magistralnim, 

ali i autoputem. Posebno naglašava da je neophodno sprovesti rigorozniji pristup i 

ozbiljne reforme.  

• Gospodin Goran Đalović, predstavnik Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede koji je bio na čelu Uprave za šume- PJ Berane do unazad 7 godina, 

naglasio je da je problem ozbiljan i vrlo aktuelan. Ističe da je Jelovica podijeljena na 

2-3 beranska lugarska reona, te da su ti reoni zadržani još iz perioda SFRJ, što se 

odražava negativno na svakodnevno poslovanje. Ovom podjelom se podrazumijeva i 

ograničavanje broja zaposlenih na tim reonima, pa smatra da je Uprava za  

gazdovanje šumama i lovištima produkovala problem iz razloga što u Beranama 

trenutno radi 15-16 lugara, što je nedovoljno. Akteri koji se bave ovom vrstom 

bespravnih aktivnosti posjeduju i pilane, mašine, prevozna sredstva, pored već 

navedenih fantomki i naoružanja, tako da situacija izmiče kontroli. Sva građa koja 

biva ukradena se javnim putevima, skoro pa neometano, isporučuje se u navedene 

pilane. Smatra da je potrebno da se vojska i policija uključe u rešavanje ovog 

problema.  

• Gospodin Asmir Pepić, u svojstvu sekretara Ministarstva odbrane, navodi da 

tematika ne pogađa ministarstvo direktno, već da je upotreba vojske jedino moguća 

ukoliko su iscrpljeni svi drugi resursi državnih institucija.  

• Gospodin Mujević, ponovo, ističe da je iznad svega strah od ugrožavanja ljudskih 

života. Navodi da je od velikog značaja međuinstitucionalna koordinacija i 

reorganizacija, ali da ti procesi traju dugo, iako donose pozitivne rezultate. Trenutno 

veliki broj lugara prijavljuje strah za sopstveni život i živote svojih porodica, a 

određenom broju njih su prijavili i neodobren ulazak u kuću od strane lica koja 

sprovode ove prijetnje.  

Zaključak 

Potrebno je da Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede formiraOperativni 

tim nad kojim će preduzeti koordinaciju i definiše akcioni plan sa aktivnostima u cilju 

suzbijanja nelegalne sječe šuma. Potrebno je da u Operativnom timu budu i predstavnici 

Uprave policije, Agencije za nacionalnu bezbjednost, sudova i tužilaštava. 

 

Dostavljeno 

- Predsjedniku Vlade 

- Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 

- Ministarstvu odbrane 

- Uprava za  gazvovanje šumama i lovištima 

- Uprava za inspekcijske poslove 

- Uprava policije 

- Agencija za nacionalnu bezbjednost 

- Osnovni sud 
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- Osnovno državno tužilaštvo 


